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Este cea de-a XII-a ediție de zilele 
comunei pe care Primăria Tomești o 
organizează. Evenimentul se va 
desfășura în perioada 7-8 
septembrie 2024, iar tomeștenii vor 
avea parte de un mare spectacol 

 
Ca în fiecare an, primarul Ștefan Timofte vrea 

să le ofere cetățenilor din comună un spectacol 
pentru a se bucura de această sărbătoare. Zilele 
comunei Tomești au ajuns la cea de-a XII-a ediție, 
iar și anul acesta vor urca pe scenă nume impor-
tante. 

Primăria Tomești  
organizează zilele comunei 
Organizatorii au stabilit evenimentele în cele 

mai micii detalii, locuitorii comunei și nu numai 
fiind așteptați la manifestări. Printre alte tradiții 
pe care tomeștenii le respectă sunt concursurile 
sportive. În acest an se organizează concursuri 
de atletism, ciclism, flotări, Cupa Tomeștiului la 
fotbal și concurs de șah și table. Câștigătorii vor 
primi premii simbolice din partea Primăriei To-
mești, dar țelul principal este distracția. Zilele co-
munei Tomești reprezintă un prilej pentru 
cetățeni să se relaxeze și să aibă parte de mo-
mente artistice. 

Evenimentul începe sâmbătă, 7 septembrie, 
cu o întrecere sportivă. De la ora 10:00 până la 
12:00 va avea loc Cupa Tomeștiului la fotbal, pe 
stadionul „Mircea Andrioaie” Tomești. De la ora 
12:00 până la 14:00 se vor desfășura diferite con-
cursuri sportive de atletism, ciclisc, flotări, tot pe 
stadionul „Mircea Andrioaie”. În intervalul 14:00 – 
15:00, va avea loc un concurs de șah și table în 
Parcul Unirii și la Sala Sporturilor Tomești. De la 
16:30 și până la 21:00 începe programul artistic. 
Pe scenă vor avea un recital, de la 16:30, Anasta-
sia Balan, Teodora Luncanu, Petro Petrutza, Iulian 
Gălușcă și vor dansa cei de la Edelweiss. De la ora 
18:00, va urca pe scenă Ansamblul profesionist 
„Busuiocul” Bacău. De la 19:30, cântă Laurențiu 
Popescu din Republica Moldova – recital de mu-
zică ușoară. La finalul zilei, de la 20:10, Liliana 
Cazac din Republica Moldova va avea un recital de 
muzică ușoară și populară. 

Spectacolul continuă și în a doua zi 
Duminică, tomeștenii vor avea parte și de alte 

evenimente interesante. Dis-de-dimineață va fi 

făcută slujba religioasă la Biserica Tomești cu 
hramul Nașterea Maicii Domnului. În intervalul 
orar 15:30-16:30 va fi dezvelit și sfințit bustul lui I. 
C. Brătianu. Ziua continuă cu programul artistic, 
în intervalul 15:30 – 16:30, la Amfiteatrul Petru 
Oarza Tomești. De la 15:30, va fi pe scenă Mimi 
Giulia Haidău, începând cu 15:50 intră în scenă 
Eliza Spiridon; de la 16:00, Anastasia Balan; Teo-
dora Luncanu, de la 16:20; 16:50, Academia „Ju-
nior” Tomești; 17:15, Constantin Bahrin; 18:00, 
Gheorghe Topa; 18:45, Laura Olteanu; 19:30, Igor 
Cuciuc; 20:15, Formația Direcția 5; de la 21:15, 
Trupa Lupii lui Calancea. De la 22:15 oamenii se 
vor putea bucura de un spectaculos cu foc de ar-
tificii. La fel ca în edițiile de anii trecuți, oamenii 
vor avea parte de tot felul de surprize din partea 
organizatorilor. 

„Am încercat să aducem artiști de calitate, dar 

și ce am găsit pe piață. Am ținut cont de buget, 
că avem multe cofinanțări la proiectele europene. 
Sâmbătă, va fi un program de încălzire, vom avea 
premierea cuplurilor care au 50 de ani de la căsă-
torie. Avem întreceri sportive, vom dezveli bustul 
lui I. C. Brătianu. În final, vor fi artiștii cei mai de 
renume, ulterior, vom continua cu un foc de arti-
ficii. Luni începe noul an școlar, toată lumea se 
pregătește, mai este și campania agricolă, deci 
este o perioadă aglomerată. Avem multe proiecte 
care sunt în implementare, o pare fiind deja fina-
lizate”, a transmis Ștefan Timofte, primarul comu-
nei Tomești. 

Tomeștenii vor avea parte de un adevărat 
spectacol la zilele comunei organizate de Primăria 
Tomești. 

Petronel ȘTEFAN

Primăria Tomești organizează 
zilele comunei! Iată programul 
complet al evenimentului și ce 
artiști vor urca pe scenă
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În fiecare lună, la Starea Civilă, două-
trei cupluri din Iași ajung să se 
răzgândească și renunță la căsătorie, 
chiar înainte de cununia civilă 

 
La Starea Civilă din Iași sunt organizate zeci 

de nunți, în fiecare săptămână. Numărul ar fi mai 
mare, dar sunt cupluri care renunță la căsătorie, 
chiar înainte de cununia civilă, și nu se mai pre-
zintă la Casa Căsătoriilor. 

Cuplurile din Iași se răzgândesc  
înainte de cununia civilă 
Declarația de căsătorie și documentele nece-

sare se depun la sediul Serviciului de stare civilă 
cu 11 zile înaintea căsătoriei. Doar că sunt și cazuri 
în care lucrurile nu decurg conform planului, ca-
zuri în care mirii se răzgândesc și nu se mai pre-
zintă la Casa Căsătoriilor. 

„Desigur că avem parte și de astfel de cazuri. 
Asemenea situații, când ofițerul de la Starea Civilă 
se prezintă pentru a oficia căsătoria însă mirii nu 
mai apar, se întâmplă de două-trei ori pe lună. Mo-

tivele sunt diverse și nu este treaba noastră să în-
trebăm de ce au renunțat sau ce s-a întâmplat. De 
cele mai multe ori, aflăm și noi în momentul când 
căsătoria trebuie oficializată, dar mirii nu se mai 
prezintă”, a precizat Renata Marin, șef serviciu 
Starea Civilă Iași. 

Numărul ceremoniilor oficializate de ofițerii 
de la Starea Civilă din Iași ar fi mai mare, însă sunt 
miri care se răzgândesc și renunță cu câteva zile 
înaintea evenimentului și nu se mai prezintă la cu-
nunia civilă.  

La casa căsătoriilor au existat și cazuri în care 
unul din miri a spus „nu” în fața ofițerilor și invita-
ților, însă aceste cazuri sunt prea puține, deoa-
rece mirii care se răzgândesc aleg să nu se mai 
prezinte la cununia civilă. 

Număr mai mic de căsătorii în 2024 
față de anul trecut, la Starea Civilă Iași 
În luna august 2024, au fost oficializate 215 

ceremonii de către angajații de la Starea Civilă 
Iași, cu 8 mai puține decât în aceeași lună, în anul 
2023. 

De la începutul anului 2024 până la sfârșitul 
lunii august, au fost organizate 991 de nunți, un 
număr mai mic comparativ cu aceeași perioadă a 
anului trecut, când s-au organizat un număr total 
de 1085 de nunți. 

Tot la Starea Civilă se fac și transcrieri de că-
sătorii pentru cetățenii români care se căsătoresc 
în străinătate și sunt înregistrate și de instituția 
din Iași. Foarte mulți ieșeni aleg să își oficializeze 
ceremoniile în străinătate, astfel încât, în luna 
martie 2024, au fost înregistrate 307 transcrieri, 
cele mai multe din acest an. 

Această tendință a fost foarte accentuată în 
primul trimestru al anului 2024, când 505 nunți au 
fost oficializate în străinătate în timp ce în Iași au 
fost doar 105, în timp ce în al doilea trimestru au 
fost 444 de căsătorii în Iași și 227 în străinătate. 

Cuplurile din Iași se răzgândesc și renunță la 
căsătorie, chiar înainte de cununia civilă. Numărul 
ceremoniilor oficializate de la Starea Civilă din Iași 
ar fi mai mare, dar două-trei cupluri de miri se 
răzgândesc în fiecare lună. 

Andrei OSMAN

Cuplurile din Iași renunță la căsătorie, 
chiar înainte de cununia civilă. Astfel de 
cazuri apar în fiecare lună la Starea Civilă
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Primăria Iași organizează, la sediul 
Direcției Exploatare Patrimoniu, 
licitații publice, unde închiriază un 
număr total de 108 locuri de parcare. 
Acestea sunt situate în parcarea  
de reședință de pe bulevardul Dacia, 
nr.37 

 
Direcția Exploatare Patrimoniu din cadrul Pri-

măriei Municipiului Iași va organiza, în perioada 17 
septembrie 2024 – 1 octombrie 2024, la sediul de 
pe Șoseaua Națională, numărul 43, trei licitații pu-
blice cu strigare pentru închirierea unui număr 
total de 108 locuri de parcare în zona Dacia. 

Primăria Iași închiriază  
locuri de parcare în Dacia 
În data de 17 septembrie 2024, la ora 10:00, 

Primăria va organiza prima licitație cu strigare 
pentru închirierea unui număr de 34 de locuri de 
parcare, cu numerele cuprinse între 1 și 34, de pe 
bulevardul Dacia, iar data limită de depunere a do-
sarelor este 12 septembrie 2024, ora 13:00. 

Pe 24 septembrie 2024, tot la ora 10:00, va fi 
organizată cea de-a doua licitație pentru închirie-
rea unui număr de 35 de locuri de parcare, cu nu-

merele cuprinse între 36 și 70, de pe bulevardul 
Dacia. Pentru această licitație, ieșenii își pot de-
pune dosarele până pe 19 septembrie 2024, ora 
13:00. 

Pe 1 octombrie 2024, la ora 10:00, va fi orga-
nizată ultima licitație pentru închirierea unui 
număr de 39 de locuri de parcare, cu numerele 
cuprinse între 71 – 75 și 77 – 110, pe bulevardul 
Dacia. Data limită de depunere a dosarelor pentru 
ultima licitație este 26 septembrie 2024, ora 
13:00. 

Drept de participare la cele trei licitații au lo-
catarii din blocurile DC1, DC2, DC3, DC4, DC5, DC6, 
DC7, DC8 și DC9, iar ieșenii interesați să închirieze 
un loc de parcare își pot depune documentele în 
format electronic, cel târziu, cu cinci zile înaintea 
fiecărei licitații. 

Iată ce documente sunt necesare 
Documentele necesare înscrierii la cele trei li-

citații sunt cererea de înscriere, care poate fi gă-
sită pe site-ul Primăriei; cartea de identitate cu 
domiciliul stabil sau reședința la adresa unde se 
vor închiria locurile de parcare pentru persoanele 
fizice sau certificatul de înregistrare, la Registrul 
Comerțului, pentru persoanele juridice; actul de 
proprietate sau de chirie al apartamentului; cer-

tificatul de înmatriculare și cartea de identitate a 
vehiculului; certificatul de atestare fiscală și do-
vada plății taxelor de participare la licitație. Aces-
tea se vor scana și se vor trimite în format 
electronic, la adresa de email a Serviciului Admi-
nistrare Parcări – Direcția Exploatare Patrimoniu. 

„În vederea înscrierii la licitație, documentele 
necesare se depun în format electronic (scan), pe 
adresa de email dedicată, exclusiv, înregistrării de 
documente, respectiv, 
licitații.camera15@gmail.com a Serviciului Admi-
nistrare Parcări – Direcția Exploatare Patrimoniu”, 
este precizat în anunțul postat de Primăria Muni-
cipiului Iași. 

Ieșenii care vor participa la licitație pentru a 
avea un loc de parcare în fața blocului trebuie să 
achite taxa pentru caietul de sarcini, în valoare de 
13 lei, o garanție de 80 de lei și taxa de participare 
de 6 lei. În total, aceștia vor scoate din buzunar 99 
de lei pentru plata taxelor. 

Licitațiile pentru închirierea celor 108 locuri 
de parcare din Dacia, situate în parcarea de reșe-
dință de pe bulevardul Dacia, nr. 37, vor fi organi-
zate de Primăria Municipiului Iași prin Direcția 
Exploatare Patrimoniu, în perioada 17 septembrie 
2024 – 1 octombrie 2024. 

Andrei OSMAN

Primăria Iași închiriază peste 100 de 
locuri de parcare în cartierul Dacia. Iată 
cine poate beneficia de unul dintre ele
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Ieșenii au depus 428 de sesizări la 
Casa de Pensii, reclamând faptul că 
au primit pensii mai mici după 
recalculare. Specialiștii Casei de 
Pensii Iași susțin că, dacă aceste 
calcule au fost greșite, vor fi 
corectate. Diferențele între venitul 
din luna august și cel obținut după 
recalculare sunt mici, însă 
importante pentru pensionarii ieșeni 

 
Imediat după ce au primit deciziile de recal-

culare a pensiilor, ieșenii au venit la sediul Casei 
Județene de Pensii pentru a cere lămuriri. În ulti-
mele două săptămâni, au fost depuse 428 de se-
sizări. Specialiștii Casei de Pensii Iași susțin că, 
dacă aceste calcule au fost greșite, vor fi corec-
tate. Diferențele între venitul din luna august și cel 
obținut după recalculare sunt mici, însă impor-
tante pentru pensionarii ieșeni. Astfel, diferențele 
sunt de la câțiva zeci de lei, la câteva sute de lei. 
„Sunt înregistrate 428 de sesizări din partea pen-
sionarilor din Iași, posibil, eronate 35. Încă nu am 
lucrat dosarele, așteptăm programul informatic”, 
susține Maria Andronache, director executiv al 

Casei Județene de Pensii Iași. În total, 150.909  
pensionari din Iași beneficiază de recalcularea 
pensiilor. Pentru restul, cei 9.000 de pensionari, 
a început a doua etapă a recalculării pensiilor. În 
total, la nivelul județului Iași, sunt 159.767 de pen-
sionari care au fost incluși în procesul de recal-
culare a drepturilor de pensie.  

Ieșenii au reclamat că au primit pensii 
mai mici după recalculare 
Pensiile vor fi recalculate pe baza veniturilor 

nepermanente, obținute înainte de aprilie 2001, 
cum sunt bonusurile sau primele, sporurile și al 
13-lea salariu, astfel că aceste persoane vor fi 
avantajate la recalcularea pensiilor. De aseme-
nea, vor fi recalculate pensiile ieșenilor care au 
lucrat în Cooperativele Agricole de Producție 
(CAP), în jur de 9.000 de persoane din județ. Din 
păcate, pentru a obține adeverințele care să 
ateste vechimea în muncă, pensionarii din Iași 
trebuie să plătească niște tarife stabilite de Casa 
Națională de Pensii Publice. Acestea pot ajunge 
până la 4.000 de lei pentru cercetarea unui inter-
val de 30 de ani. Astfel, dacă veniturile au fost ob-
ținute înainte de aprilie 2001, pensionarii trebuie 

să ducă la Casa de Pensii adeverințe prin care să 
le justifice. 

Când primesc ieșenii pensiile,  
în luna septembrie? 
Aproape toți ieșenii au primit deciziile de re-

calculare a pensiilor. Cei care nu au fost vizitați 
de poștaș le vor primi până când vor fi aduse pen-
siile, efectiv, pentru luna septembrie 2024. Pen-
siile pe card vor fi virate pe 12 septembrie, iar 
poștașii vor duce banii acasă pensionarilor, înce-
pând cu 2 septembrie până pe data de 15 septem-
brie 2024. Cei mai mulți pensionari din Iași preferă 
să primească pensiile pe card. Anul acesta, de la 
1 septembrie, a intrat în vigoare noua lege a pen-
siilor, respectiv, Legea 360/2023. Vârsta standard 
de pensionare este de 65 de ani pentru bărbați și 
62 de ani pentru femei. Stagiul minim de cotizare 
este de 15 ani atât pentru femei, cât și pentru băr-
bați. Stagiul complet de cotizare contributiv este 
de 35 de ani atât pentru femei, cât şi pentru băr-
baţi. Pe de altă parte, pensionarii care au primit 
pensii mai mici după recalculare vor primi un răs-
puns de la Casa de Pensii Iași. 

Raluca COSTIN

Ieșenii sunt nemulțumiți că au primit 
pensii mai mici după recalculare. Sute 
de sesizări s-au depus la Casa de Pensii
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Astăzi, 5 septembrie 2024, este 
ultima zi în care candidații își pot de-
pune dosarele de înscriere la admi-
terea de toamnă, la facultățile 
Universității de Științele Vieții (USV) 
Iași. Pentru studiile de licență și 
masterat s-au înscris, până acum, 
un număr de 215 candidați.  

Se încheie admiterea 
de toamnă la USV Iași  
Astăzi este ultima zi în care mai 

pot fi depuse dosarele de înscriere 
la admiterea de toamnă a USV Iași. 
Admiterea în învățământul superior 
agronomic se organizează pe baza 
criteriilor generale, stabilite de Mi-
nisterul Educației şi a regulamentu-
lui propriu. 

Cifrele de școlarizare sunt urmă-
toarele: Facultatea de Agricultură – 
164 de locuri, la Facultatea de Horti-
cultură sunt disponibile 70 de locuri, 
la Facultatea de Ingineria Resurselor 
Animale şi Alimentare, 82 de locuri, 
iar la Facultatea de Medicină Veteri-
nară, 14 locuri. 

Până ieri, 4 septembrie 2024, 
conform reprezentanților USV Iași, 
s-au înscris un număr total de 215 
candidați, dintre care 77 la Faculta-

tea de Agricultură, 35 la Facultatea 
de Horticultură, 57 la  Facultatea de 
Ingineria resurselor animale şi ali-
mentare și 46 la Facultatea de Medi-
cină veterinară.  

Candidații se pot înscrie 
atât fizic, cât și online  
Ecaterina Teodora Ilie are vârsta 

de 18 ani și este absolventă a Liceu-
lui Teoretic „Lascăr Rosetti” Răducă-
neni. Ieri, 4 iulie 2024, a depus 
dosarul de înscriere la Facultatea de 
Agricultură, specializarea Agrono-
mie.  

„Am ales universitatea asta pen-
tru că îmi poate oferi foarte multe 
portițe. Aș vrea să mă specializez, 
pentru că sunt pasionată și este un 
domeniu de viitor”, a declarat Ecate-
rina Teodora Ilie.  

Tânăra a decis să studieze Agro-
nomia, deoarece prietenul ei este 
fermier și, într-un mod sau altul, s-a 
lăsat influențată de ceea ce face el.  

„Prietenul meu lucrează în agri-
cultură, este fermier. Am văzut la el 
și mi-a inspirat drumul ăsta”, a mai 
adăugat Ecaterina Teodora Ilie. 

Înscrierea candidaţilor se face 
prin facilităţi online sau la sediile fa-

cultăţilor. Fiecare candidat va com-
pleta o cerere de înscriere tip, în 
care se vor menţiona, sub semnă-
tura proprie, toate datele solicitate 
în formular. La cererea de înscriere 
se anexează următoarele acte: di-
ploma de Bacalaureat sau diploma 
echivalentă cu aceasta, precum şi 
foaia matricolă, ambele în original; 
certificatul de naştere, în copie și 
original; certificatul de căsătorie 
(dacă este cazul), în copie şi original; 
copia actului de identitate 
(buletin/carte de identitate); adeve-
rinţă medicală tip, eliberată de cabi-
netele medicale şcolare sau medicul 
de familie; patru fotografii color, tip 
„act de identitate” (3/4 cm). 

Pentru candidaţii studenţi se so-
licită: o adeverinţă din care să re-
zulte calitatea de student, copie 
după diploma de Bacalaureat sau di-
ploma echivalentă cu aceasta, pre-
cum şi după foaia matricolă; în cazul 
în care candidatul este înscris pen-
tru concurs şi la o altă facultate/do-
meniu, în locul diplomei de 
Bacalaureat sau adeverinţei în origi-
nal, va anexa o copie şi copia legiti-
maţiei de înscriere la prima 
facultate/domeniu, care se autenti-

fică, după original, de către secreta-
riatul la care se face prima înscriere; 
diploma de licenţă sau diploma echi-
valentă cu aceasta, precum şi di-
ploma de absolvire pentru 
absolvenţii care doresc să urmeze o 
a doua specializare. 

Candidaţii care doresc să ur-
meze al doilea domeniu 
(studenţi/absolvenţi) vor prezenta o 
adeverinţă eliberată de facultatea 
primului domeniu/specializare, din 
care să rezulte numărul anilor în 
care au fost susţinuţi de la bugetul 
de stat; acordul pentru 
folosirea/prelucrarea datelor perso-
nale, chitanța de plată a taxei de în-
scriere, actele doveditoare numai 
pentru acei candidaţi care solicită 
scutirea de plata taxei de înscriere 
la concurs (orfani de ambii părinţi, 
Casa de copii, urmaşi ai celor dece-
daţi sau răniţi în Revoluţia din De-
cembrie 1989, copiii personalului 
didactic și auxiliar didactic, aflat în 
activitate sau pensionat și ai perso-
nalului tehnico-administrativ din 
universitatea proprie). Admiterea de 
toamnă de la USV Iași se încheie as-
tăzi, 5 septembrie 2024.  

Ștefana ȘOVEA

Astăzi este ultima zi de înscrieri la admiterea de 
toamnă, la facultățile Universității de Științele 
Vieții (USV) Iași. Iată câți candidați s-au înscris 
până acum și pentru ce facultăți au optat
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Pompierii din Iași au fost solicitați la 
o intervenție, în comuna Ciurea, după 
ce un câine a căzut într-o fântână. 
Stăpânul animalului este revoltat  
de modul cum au intervenit  
și a făcut reclamație la instituție 

 
Pe data de 2 septembrie 2024, pompierii ie-

șeni au intervenit la o solicitare, în comuna Ciu-
rea. Un tânăr de 20 de ani a sunat disperat la 112, 
după ce animalul său de companie a căzut într-o 
fântână. Salvatorii nu au putut face prea multe 
pentru cățel, care a murit înecat. 

Pompierii din Iași au fost chemați după 
ce un câine a căzut într-o fântână 
Andrei Marchidan a trecut printr-un șoc în 

data de 2 septembrie 2024, după ce și-a dat 
seama că animalul său de companie a căzut în 
fântâna din curtea casei. Băiatul de 20 de ani a în-
cercat să îl salveze pe animal, însă a realizat că 
nu are șanse și a sunat la pompieri. Atlas era un 
câine de 8 luni, din rasa Malamut de Alaska, iar 
stăpânul era foarte atașat de el. În luna martie a 
anului 2024, într-un tramvai de la CTP, s-a iscat 
un scandal după ce un bărbat a fost revoltat de 
faptul că Atlas era în mijlocul de transport. 

„Luni, în jurul orei 13:00, mi-am dat seama că 
animalul meu de companie, un Malamut de Alaska, 
pe nume Atlas, este de negăsit. Am auzit urletele 

lui deodată, din fântâna din curte. Speriat, imediat 
m-am dus să văd ce se întâmplă, câinele căzuse 
în fântână, deși ea e acoperită cu un capac de 
lemn, nu știu ce o fi căutat acolo. Am încercat să 
văd dacă pot să îl scot, dar mi-am dat seama că 
nu am cum. La 13:23 am sunat la 112 și am solicitat 
intervenția unui echipaj de pompieri de urgență”, 
povestește Andrei Alexandru Marchidan, stăpânul 
câinelui. 

Tânărul este nemulțumit de modul în care au 
intervenit pompierii și crede că se putea face mai 
mult. Acesta a făcut și o sesizare la ISU Iași în pri-
vința intervenției. 

„La fața locului au ajuns două echipaje de 
pompieri pentru a vedea ce se întâmplă. Câinele 
încă era în viață, dar se chinuia să rămână la su-
prafață și lătra. Pompierii mi-au spus că nu au 
cum să coboare după el, în fântână, și au început 
să caute metode ca să îl salveze. Căutau prin jurul 
casei niște sfoară și câteva scânduri ca să impro-
vizeze ceva. Fântâna are undeva la 10 metri adân-
cime. Mi se pare incredibil, deoarece au venit cu 
două echipaje și nu aveau cum să îl salveze. Le-
am zis că, dacă le este frică să coboare după el, 
cobor eu, nu am probleme. Însă, după câteva mi-
nute, Atlas nu a mai lătrat și s-a înecat. Pompierii 
mi-au spus că nu au cum să îl ridice, deoarece 
trupul său este la fundul fântânii și, după o oră, au 
plecat. A venit un vecin și cu o sfoară a reușit să 
îl ridice din fântână. Sunt foarte supărat, am făcut 
și o sesizare la ISU Iași pentru modul cum au in-

tervenit”, a mai spus Andrei Marchidan. 

Salvatorii nu pot trece peste reguli 
Inspectorul șef a explicat că pompierii de la 

ISU au de respectat un anumit regulament la in-
tervenții, astfel că nu au putut coborî în fântână 
pentru a salva animalul. Astfel, dacă există riscul 
ca viața pompierului ce intervine să fie pusă în pe-
ricol, atunci, salvatorul nu are voie să ia acțiune. 
Pompierii pot interveni doar când este sigur, pen-
tru a nu mări numărul de victime, iar intervenția 
să se transforme într-o tragedie. 

„Există o regulă de bază pentru pompieri, si-
guranța salvatorului este prioritară. Deci, în astfel 
de cazuri, nu trebuie să riscăm viața unui pompier 
și să mărim numărul de victime. Există diferite 
metode pentru a interveni în astfel de situații, iar 
pompierii se pot folosi de orice mijloace pentru a 
salva victima, dar să nu se pună în pericol. De 
exemplu, când se întâmplă incidente la firele de 
înaltă tensiune, la căile ferate, pompierii nu inter-
vin decât după ce au confirmarea că electricita-
tea a fost oprită. Este același principiu și în cazul 
de față, nu-și riscă nimeni viața ca să devină 
erou”, a transmis Ionuț Grădinaru, inspector șef 
ISU Iași. 

Animalul căzut în fântână nu a mai putut fi sal-
vat de pompierii din Iași, însă stăpânul este ex-
trem de nemulțumit de modul în care au intervenit 
salvatorii. 

Petronel ȘTEFAN

Situație incredibilă, după ce un câine a căzut 
într-o fântână! Pompierii de la ISU Iași nu au 
mai putut face nimic pentru Atlas, însă 
stăpânul animalului este revoltat
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Bebelușul născut prematur la Spitalul Clinic 
de Urgență „Prof. Dr. Nicolae Oblu” din Iași, sâm-
bătă, 31 august 2024, este, în continuare, în stare 
gravă. Nașterea a avut loc în condiții de urgență, 
din cauza tumorii cerebrale de care suferă mama 
sa, iar patologia tumorală a fost un factor semni-
ficativ în starea de sănătate a fătului. Deși mama 
este stabilă în acest moment, fetița continuă să 
dezvolte complicații. 

Bebelușul născut prematur la Spitalul 
Clinic de Urgență „Prof. Dr. Nicolae 
Oblu” din Iași este în stare gravă 
Mama copilului este Alina, o tânără de 37 de 

ani, însărcinată în 29 de săptămâni. Aceasta a 
ajuns la Unitatea de Primiri Urgențe (UPU) a Spi-
talului Clinic de Urgență „Prof. Dr. Nicolae Oblu” 
din Iași, unde medicii au descoperit că femeia are 
o tumoră cerebrală agresivă. Acest lucru a impus 
intervenție chirurgicală urgentă de cezariană.  

„Echipa de aici, pentru că primează viața și 
starea de sănătate a mamei, s-a deplasat la Spi-
talul de Neurochirurgie, iar acolo, operația de ce-
zariană a fost efectuată de dr. Daniela Roxana 
Matasariu, medic primar obstetrică-ginecologie. 
A fost preluat de dr. Carmen Grecu, medic primar 
Neonatologie, și adus la noi”, a declarat Anca Bi-
voleanu, șeful Secției Clinice Neonatologie II și 

purtătorul de cuvânt al Spitalul Clinic de Obste-
trică – Ginecologie „Cuza Vodă” din Iași. 

În primele 24 de ore de viață, bebelușul a be-
neficiat de ventilație noninvazivă. Starea acestuia 
a fost, încă de la început, foarte fragilă, iar medicii 
au fost nevoiți să îl intubeze. În ciuda eforturilor 
depuse de echipa medicală, copilul continuă să 
sufere diverse complicații. Faptul că mama a su-
ferit în timpul sarcinii o patologie tumorală a fost 
încă un factor important. 

„Patologia maternă influențează copilul în 
mare măsură, iar, în acest caz, mama este bol-
navă de cancer. Astfel, patologia maternă și-a 
spus cuvântul, iar nou-născutul nu a răspuns la 
tratament. L-am intubat, este pe ventilație cu 
frecvență înaltă. De regulă, un plămân nepregătit 
nu prea îți răspunde, iar noi l-am forțat să funcțio-
neze. A făcut hemoragie pulmonară și hemoragie 
intraventriculară”, a completat purtătorul de cu-
vânt de la Spitalul Clinic de Obstetrică – Gineco-
logie „Cuza Vodă” din Iași. 

Deși este tratată și monitorizată atent, 
fetița continuă să dezvolte complicații 
Starea fetiței este foarte gravă, iar șansele de 

viață ale acesteia sunt incerte. Bebelușul are ne-
voie de diverse intervenții și de un tratament ri-
guros. „Este, în continuare, în curs de stabilizare. 
A beneficiat de administrare și de sânge, și de 

plasmă. Este tratată conform protocolului, sunt 
folosite toate resursele terapeutice. Beneficiază 
și de antibioterapie. În situația de față, este în 
stare gravă, dar stabilă. Tot ce putem face aici, se 
face. Nu este dificil de tratat un astfel de caz, im-
portant este să răspundă la tratament”, a declarat 
dr. Anca Bivoleanu. 

Miercuri, 4 septembrie 2024, bebelușul a fost 
transportat la Spitalul Clinic de Urgență pentru 
Copii „Sfânta Maria” Iași, pe Secția Clinică de Chi-
rurgie Pediatrică, în urma unei complicații. Acesta 
va fi transportat înapoi la Spitalul Clinic de Obste-
trică – Ginecologie „Cuza Vodă”, abia după ce sta-
rea sa va fi din nou stabilă. 

Alina, mama copilul, este conștientă în acest 
moment și urmează să fie supusă unor investiga-
ții, iar mai apoi, operată pentru ca tumora să-i fie 
extirpată. Fetița sa a fost botezată luni, 2 septem-
brie 2024, primind numele Eva Maria. Alina și soțul 
său, Mihai, mai au un copil sănătos acasă, în vâr-
stă de doar patru ani. 

Bebelușul născut prematur de la Spitalul Clinic 
de Urgență „Prof. Dr. Nicolae Oblu” din Iași este, în 
continuare, în stare gravă. Fetița va rămâne intu-
bată. Este incert cum va reacționa Eva Maria la 
tratament și cum va evolua atât starea ei, cât și a 
mamei. 

Mădălina ISACHE

Bebelușul născut prematur la Spitalul Clinic de 
Urgență „Prof. Dr. Nicolae Oblu” din Iași este în 
stare gravă! Mama copilului este stabilă, 
însă fetița continuă să dezvolte complicații
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Sunt probleme grave cu sistemul RO e-Trans-
port, implementat încă de anul trecut pentru mo-
nitorizarea transporturilor de bunuri. Specialiștii 
în domeniu trag un semnal de alarmă și susțin că 
sunt multe discrepanțe care trebuie rezolvate, 
operatorii fiind cei mai afectați de acest sistem. 

Sistemul RO e-Transport îi pune în 
dificultate pe transportatori 
Prin Sistemul RO e-Transport sunt monitori-

zate transporturile rutiere, pe teritoriul României, 
ale bunurilor cu risc fiscal ridicat și transporturile 
rutiere internaționale de bunuri, o componentă 
importantă în digitalizarea ANAF, prin care se ur-
mărește creșterea capacității administrative de 
combatere a fraudei fiscale. 

Sistemul RO e-Transport, prin mecanismele 
pe care le gestionează, potrivit autorităților, va 
avea o contribuție importantă la reducerea GAP-
ului de TVA, prin monitorizarea transporturilor 
efectuate cu bunuri cu risc fiscal ridicat, urmă-
rindu-se fiscalizarea tranzacțiilor comerciale și 
creșterea încasărilor la bugetul de stat. Însă, deși 
sistemul a intrat în vigoare încă de anul trecut, 
specialiștii în domeniu susțin că există încă foarte 
multe discrepanțe. Una dintre cele mai impor-
tante este conformitatea dintre prevederile RO e-
Transport și condițiile de livrare.  

„Momentan, se aplică acest sistem cu sin-

cope, cu discuții, dar mai sunt multe lucruri de 
făcut, dar nu cred că în actuala conjunctură gu-
vernamentală și politică vom reuși să închidem și 
celelalte subiecte rămase în discuție. Există și un 
grup de lucru pe tema aceasta, care nu s-a mai 
întâlnit, în ultimele trei luni, din pricina vacanțelor. 
Dar, cert este că mai sunt multe lucruri de îmbu-
nătățit la acest sistem RO e-Transport, spre 
exemplu, cu condiția de livrare care creează 
foarte multe probleme. Eu, personal, am cerut ca 
aceste probleme, în special, dacă apar procese 
verbale, amenzi, sancțiuni, să îmi fie aduse la cu-
noștință, însă eu nu am primit nimic. Dar cea mai 
importantă modificare ce trebuie făcută este 
această conformitate între prevederile din RO e-
Transport și ceea ce înseamnă condiția de livrare. 
Și anume, pentru a avea o situație clară a respon-
sabilității părților implicate în procesul de trans-
port, adică furnizor, beneficiar, transportator”, a 
declarat Augustin Hagiu, președintele Federației 
Operatorilor Români de Transport.  

Probleme în sistemul RO e-Transport și 
din punct de vedere logistic 
Nici din punct de vedere logistic, sistemul nu 

pare să fie stabil. Potrivit specialiștilor, acesta 
trebuie armonizat în concordanță și cu convenția 
internațională în care se stabilesc responsabilită-
țile părților cu transferul de bunuri.  

„Sunt foarte multe lucruri de îmbunătățit, co-
rectat, mai ales, din punct de vedere logistic. Sunt 
multe lucruri ce trebuie îndreptate, dar unele sunt 
negociabile, altele nu sunt, implică niște modifi-
cări pe care autoritățile trebuie să fie dispuse să 
le facă. Însă, sunt două probleme principale, ma-
jore. Una este faptul că nu este armonizată cu 
responsabilitățile părților, conform convenției in-
ternaționale în care se stabilesc responsabilitățile 
părților în actul de vânzare, de transferul de bu-
nuri. Iar a doua problemă principală este urgența 
asta cu care se întâmplă lucrurile. Pentru că se 
schimbă niște lucruri semnificative atât din punct 
de vedere IT, cât și din punct de vedere al proce-
selor. Toată lumea are probleme din cauza acestui 
sistem, pentru că este unul care, în momentul de 
față, restricționează, oarecum, transferul de bu-
nuri, pune ceva presiune pe relațiile comerciale, 
pentru că amenzile nu sunt mici. Știu cazuri cu 
TIR-uri care au stat și două zile în vamă din cauza 
sistemului” a declarat Daniel Radu, vicepreședin-
tele Asociației Române de Logistică.  

Prin monitorizarea transporturilor de bunuri, 
sistemul RO e-Transport preia date din sistemele 
de poziționare GPS, în situația în care autovehicu-
lele de transport marfă sunt dotate cu astfel de 
sisteme. Dacă de la 1 ianuarie 2025 operatorii nu 
se conformează cu aceste obligații, ANAF-ul va 
acorda sancțiuni.  

Gabriela RUSU

Probleme grave cu sistemul RO e-Transport. 
Operatorii sunt depășiți, iar autoritățile încearcă 
să dreagă situația. „Sunt foarte multe de corectat”



ACTUALITATE joi, 05 septembrie <0

Un scandal de proporții stă să 
izbucnească, după ce în sânul 
Mitropoliei Moldovei s-au făcut niște 
combinații suspecte, iar preotul 
Bogdan Orzetic s-a întors la cele 
sfinte.  Slujitorul Domnului a fost 
prins cu amanta, care era chiar o 
enoriașă din Scobâlțeni. În ciuda 
acestui scandal, acum, mai marii 
Bisericii l-au așteptat cu brațele 
deschise, oferindu-i un post de 
slujitor într-o parohie din  
comuna Scânteia 

 
În iulie 2024, slujitorul Domnului a fost sur-

prins de un enoriaș în timp ce era în pat cu soția 
sa. Bărbatul înșelat l-a șantaj pe preot, cerându-i 
20.000 de euro pentru a nu face publică relația 
amoroasă pe care acesta ar fi avut-o cu soția lui. 
Preotul nu s-a lăsat însă intimidat, așa că a depus 
plângere împotriva soțului încornorat. La scurt 
timp după izbucnirea scandalului, preotul și-a dat 
demisia și a plecat la muncă în străinătate. Cu 
banii câștigați la muncă în străinătate, preotul ar 
fi plătit postul din noua parohie. 

Combinații suspecte în sânul 
Mitropoliei Moldovei! Preotul Bogdan 
Orzetic s-a întors la altar 
La circa doi ani de la scandal, preotul Bogdan 

Orzetic s-a întors la cele sfinte, fiind îmbisericit în 
parohia Boroșești, Scânteia. Reporterii BZI s-au 
deplasat miercuri, 4 septembrie 2024, în localita-
tea Scobâlțeni, acolo unde a fost paroh Bogdan 
Orzetic. Locuitorii de aici știau deja că preotul slu-
jește acum într-o altă parohie.  

„Părintele a mai fost aici o singură dată, când 
și-a luat lucrurile. Noi am ținut mult la el, că a fost 
preot mulți ani. A greșit, dar pentru asta o să-l ju-
dece Dumnezeu. Știu că slujește de Sfinții Trei Ie-
rarhi într-o parohie din Iași, dar nu știu unde”, a 
declarat un enoriaș din Scobâlțeni.  

Enoriașii susțin că preotul Bogdan Orzetic s-
a mutat cu întreaga sa familie în comuna Ciurea, 
iar acum slujește într-o parohie din comuna Scân-
teia.  

„Mie îmi pare rău de el, că a dat cu piciorul la 
șansa asta, aici avea parohie bună, cu mulți eno-
riași. Mai milă îmi e de preoteasă și de copii, ea 
era femeie serioasă, directoare de școală, copiii, 
buni. Și cu cine a înșelat-o? Cu o strâmbă. Mai 
bine își plătea o prostituată și nu-l mai știa nimeni, 
nu ieșea așa scandal. O parte din sat l-a blamat, 
cam jumătate din săteni, dar au fost și oameni 
care i-au fost alături. A rupt orice legătură cu noi, 
probabil, nici nu vrea să-și mai amintească ce s-
a întâmplat. De când a fost scandalul, m-am mai 
întâlnit doar o singură dată cu părintele, în Iași. 
Știu că e preot în Scânteia. S-a mutat cu toată fa-
milia în Ciurea, a vândut tot ce avea în Podu Iloa-
iei”, a precizat un alt localnic din Scobâlțeni.  

În ciuda scandalului sexual în care a 
fost implicat, slujitorul 
Domnului nu a fost caterisit 
eprezentanții Mitropoliei Moldovei și Bucovinei 

au explicat că preotul Bogdan Orzetic nu a fost ca-
terisit după scandalul sexual pe care l-a provocat 
în Scobâlțeni. Mai mult, aceștia au precizat că 
preotul nu putea să rămână fără nicio sursă de 
venit.   

„Preotul Bogdan Orzetic nu a fost caterisit, ci 
oprit de la slujire pe o perioadă determinată de un 
an. El nu va fi numit paroh, deci nu va primi vreo 
funcție administrativă, ci va sluji ca îmbisericit”, 
a declarat dr. Lucian Apopei, director de comuni-
care al Arhiepiscopiei Iaşilor.  

Reprezentanții Mitropoliei Moldovei și Bucovi-
nei nu au dorit să facă cunoscută parohia în care 
va sluji preotul Bogdan Orzetic, vrând să-l fe-
rească pe acesta de un nou scandal. Cu toate 
acestea, reporterii BZI au aflat, pe surse, că Bog-
dan Orzetic slujește în localitatea Boroșești, din 
comuna Scânteia, unde preot paroh este preotul 
Ioan Sofragiu.   

Alexandra, tânăra care i-a fost amantă preo-
tului din Scobâlțeni, a povestit pe larg cum a în-
ceput relația sa cu parohul, dar și cum se 
desfășurau întâlnirile lor amoroase. În ciuda aces-
tui scandal, o serie de combinații suspecte se 
pare că au avut loc în sânul Mitropoliei Moldovei, 
astfel că preotul Bogdan Orzetic s-a întors la altar.  

Codruța ȘOROAGĂ

Combinații suspecte în sânul Mitropoliei Moldovei, 
după ce preotul Bogdan Orzetic s-a întors la cele 
sfinte!  În ciuda scandalul cu amanta de la Scobâlțeni, 
mai marii Bisericii l-au așteptat cu brațele deschise



Membrii PSD Iași finalizează astăzi 
listele pentru parlamentare, însă în 
cadrul partidului s-au creat tensiuni 
maxime din cauza locurilor eligibile. 
S-au făcut schimbări majore până în 
ultimul moment 

 
Pe data de 1 decembrie 2024, în România, vor 

avea loc alegerile prezidențiale și parlamentare. 
Miza este extrem de mare pentru partidele poli-
tice, iar la PSD Iași, discuțiile pentru completarea 
listelor au fost extrem de aprinse.  

Tensiuni din cauza listelor la 
parlamentare, în cadrul PSD Iași 
Termenul pentru finalizarea înscrierilor a fost 

până la data de 4 septembrie 2024, urmând ca as-
tăzi să fie publicată lista oficială pentru parlamen-
tare. În urma informațiilor obținute din cadrul 
partidului, s-a stabilit ordinea pe listă și cine va 
prinde locurile eligibile. Astfel, la Senat, singurul 
nume care va ajunge la București este falimenta-
rul Iașului, Maricel Popa, care este, și în prezent, 
actual senator.  

Acesta nu s-a remarcat cu nimic bun, nu a 
făcut nimic, a cheltuit 13.000.000 de euro pentru 
un spital nobil, care a fost folosit o perioadă 
scurtă de timp în pandemie, pentru că era foarte 
frig, iar instalațiile de oxigen nu funcționau, iar 
acum este abandonat și plin de rugină. Maricel 
Popa s-a aflat în mijlocul unui scandal imobiliar 
uriaș, cu suprafețe de păduri din Iași, în anul 2021. 
Parlamentarul s-a folosit de un angajat pentru a 
cumpăra un teren forestier la marginea orașului. 
Titlul de proprietate a fost mutat de pe o comună, 
pe alta și, în cele din urmă, a dispărut din arhivele 
statului. Maricel Popa a făcut, atunci, o afacere 
de circa 300.000 de euro, cu 4 hectare de pădure, 
într-o zonă extrem de căutată a Iașului. 

„Falimentarul Iașului” a fost vizitat de DNA în 
anul 2020, când era pe scaunul de șefie al Consi-
liului Județean Iași. Subiectul a fost afacerea du-
bioasă făcută cu Poșta Română SA pentru un 
spațiu din bulevardul Chimiei, care i-a băgat în bu-
zunare 365.000 de euro într-o clipită. Procurorii 
au cerut atunci de la Poșta Română toate docu-
mentele care au stat la baza procedurii derulate 
în martie 2019 cu Vitalef SA, firmă controlată de 
Mihaela Popa, soția lui Maricel Popa. 

Sursele din interiorul partidului au precizat că 
obiectivul PSD Iași este de a obține un loc de se-
nator și patru la deputați. În ceea ce privește lo-
curile pentru Camera Deputaților, lucrurile sunt 
foarte complicate, locurile fiind disputate. În 
capul listei va fi Bogdan Cojocaru, președintele 
PSD Iași. Pe al doilea loc va fi aleasă una dintre 
cele două, Roxana Necula și Genoveva Farcaș, 
prima fiind preferată de conducerea partidului de 
la București, iar a doua fiind susținută de filiala lo-
cală. Este greu de spus care dintre cele două 

femei va obține locul eligibil. Următorul pe listă 
este Silviu Macovei, care este susținut de membrii 
din Iași. Pentru completarea listei este luată în 
calcul varianta cu primarii din județ, Costel Iosub 
(comuna Tătăruși), Gheorghe Văleanu (comuna 
Ion Neculce) și Cătălin Lupu (comuna Ciurea). 
Conform discuțiilor din interiorul PSD Iași, prima-
rul Lupu nu și-ar dori neapărat un loc în Parla-
ment. În cazul în care varianta cu  primarii nu va 
fi acceptată la București, atunci, Vasile Toma sau 
Vasile Cîtea poate obține locul al 4-lea pe listă. 

Cei din urmă nu au făcut nimic pentru sportul 
ieșean, ne referim aici la Federația Română de 
Box. Mai mult, nu au adus nicio finanțare, nu au 
niciun proiect realizat, de niciun fel, pentru Iași. 
Și-au urmărit doar propriile interese, acelea de a 
încasa bani din salarii și din sume forfetare. Este 
important de știut că Vasile Toma se bazează 
foarte mult pe relația cu Paul Stănescu – secretar 
general PSD. Recent, cel din urmă a apelat la mai 
mulți primari PSD pentru a-l susține pe Toma, să 
mai primească un mandat, deși se cunoaște fap-
tul că PSD-istul nu a făcut absolut nimic pentru 
județul Iași și pentru Iași. Se speculează, inclusiv, 
că la mijloc a fost vorba și de o sumă de bani con-
siderabilă pentru cumpărarea și asigurarea locu-
lui pe care Vasile Toma ar fi achitat-o la partid. În 
același sens, se cunoaște, inclusiv, faptul că Paul 
Stănescu nu mai are nicio putere de decizie în 
PSD București, asupra parlamentarilor, iar Marcel 
Ciolacu ar trebui să își facă propria echipă pentru 
ca lista să nu mai fie completată de politicieni ief-
tini, care urmăresc doar propriul buzunar.  

Bogdan Balanișcu, Bogdan Crucianu și Florin 
Boca încearcă din răsputeri să ajungă pe locurile 
eligibile, astfel, au făcut presiuni la București pen-
tru a fi puși pe unul dintre locurile eligibile. 

De asemenea, cei trei au încercat să-i con-
vingă pe ceilalți membri ca să organizeze alegerile 
pentru desemnarea unui președinte al Organiza-
ției Municipale PSD Iași, automat, asigurând un loc 
eligibil pe lista la parlamentare pentru unul dintre 

ei. Această variantă a picat, deoarece cei trei nu 
au fost susținuți de către ceilalți membri. 

Ordinea pe listele parlamentare va fi stabilită 
prin votul Biroului Permanent Județean, dar con-
ducerea centrală de la București va avea ultimul 
cuvânt în privința listei. Având în vedere că sunt 
discrepanțe între planurile celor de la Iași și a 
celor de la București, este foarte posibil să apară 
modificări pe ultima sută de metri. În urmă cu câ-
teva zile, și cei din PNL Iași și-au publicat listele 
oficiale pentru alegerile de pe 1 decembrie. 

Situația este incertă 
Anul acesta a fost o situație diferită în partid, 

mult mai complicată față de anii precedenți. Dacă 
în anii din urmă se știa cu câteva luni înainte cum 
vor arăta listele, de data aceasta, au fost discuții 
chiar până în ultimul moment. Reprezentanții par-
tidului de la București au avut alte planuri, în timp 
ce membrii PSD de la Iași își făcuseră deja pro-
priile înțelegeri. Astfel, s-a creat o stare de incer-
titudine în rândul partidului, cu lupte politice și 
schimbări. În alți ani, nu era atât de mult haos în 
filiala PSD Iași, însă, având în vedere alegerile vii-
toare și discuțiile din partid, lupta pentru obține-
rea unui loc nu a ținut cont de scrupule. Conform 
informațiilor din interiorul partidului, situația este 
total incertă, iar unitatea partidului nu mai există, 
astfel că interesul personal primează pentru mulți 
dintre membri. 

Campania electorală va începe pe 1 noiembrie 
2024 și se va încheia pe 30 noiembrie 2024, la ora 
07:00, odată cu deschiderea secțiilor de votare 
din străinătate. În străinătate, votul se desfășoară 
pe 30 noiembrie și 1 decembrie, în timp ce în țară, 
doar pe 1 decembrie, între orele 07:00 și 21:00, cu 
posibilitatea prelungirii până la ora 23:59.  

Locurile pe listele la parlamentare din partea 
PSD Iași au fost extrem de disputate de membrii 
partidului. 

Petronel ȘTEFAN
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Tensiuni maxime în partid! Astăzi vor fi publicate listele la 
parlamentare, în cadrul PSD Iași. Vor fi surprize de proporții
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Gheorghe Mardare, un bătrân în vârstă de 85 
de ani din Podu Iloaiei, și-a crescut singur străne-
poata, încă de când copila avea doar două luni. 
Gabriela are acum 19 ani, a luat în acest an BAC-
ul și s-a angajat, dorindu-și să devină indepen-
dentă. Realizările tinerei i-au umplut inima de 
bucurie bătrânului.  

Gheorghe Mardare i-a fost și mamă, și tată Ga-
brielei, încă de la două luni. Atunci, nepoata bă-
trânului, mama fetei, a lăsat-o în grija lui tata 
Gheorghe, iar ea a plecat în lume. Bătrânelul s-a 
ocupat ca fetiței să nu-i lipsească nimic, dar și ca 
aceasta să meargă la școală și să aibă rezultate 
bune la învățătură. Eforturile sale au dat roade, iar 
acum, Gabriela Mardare este angajată și indepen-
dentă din punct de vedere financiar.  

Gheorghe Mardare, bătrânul de la 
Podu Iloaiei care și-a crescut singur 
strănepoata are toate motivele de 
bucurie! Gabriela l-a făcut mândru  
Gabriela Mardare, strănepoata lui Gheorghe 

Mardare, este acum o domnișoară în toată firea și 
a devenit mândria bătrânului. Tânăra a terminat 

liceul în acest an și a reușit să ia Bacalaureatul. 
Cu sufletul plin de bucurie, Gheorghe Mardare a 
povestit că Găbița, așa cum o alintă el, este deja 
angajată.  

„Găbița are deja 19 ani. A terminat liceul anul 
ăsta, a învățat aici, la noi, în oraș. A luat BAC-ul, 
dar nu a vrut să mai dea și la facultate, a spus că 
atâția ani, s-a săturat de învățat. E angajată la un 
amanet din Iași. Acum stă cu chirie în CUG, a stat 
și în Aroneanu. Eu am sfătuit-o să continue cu 
școala, să fie ea șefă peste alții, nu invers, dar ea 
nu a vrut”, a declarat Gheorghe Mardare. 

Deși are multiple probleme de sănătate, Ghe-
orghe Mardare nu a vrut să o împiedice pe stră-
nepoată să ducă o viață mai bună. 

„Poate, cu timpul, o să se răzgândească. Eu 
am probleme cu diabetul, nici nu mai aud bine. Mi-
am pus un aparat auditiv, iar la ceva timp, am 
făcut infecție, am fost la un medic și mi l-a scos. 
Mi-a spus că, dacă îl mai pun în ureche, o să 
rămân surd. Îmi e greu de unul singur, dar nu am 
ce face, aici, la noi, nu prea avea șanse să-și gă-
sească ceva de muncă și să facă naveta, e obosi-
tor”, a explicat bătrânul.  

Gheorghe Mardare: „Îi este și dor,  
vine să-i mai dau și bănuți” 
Deși fata nu mai locuiește cu străbunicul său, 

relația dintre cei doi este la fel de strânsă, Gheor-
ghe Mardare fiind alături, în permanență, de stră-
nepoata sa, pe care nu a încetat să o ajute cu 
bani.  

„S-a mutat în Iași de vreo două luni. Acum câ-
teva seri, a dormit la mine, are și zile libere, iar 
atunci, vine să mă vadă. Îi este și dor, vine să-i mai 
dau și bănuți. Eu am 3.500 de lei pensie, o mai ajut 
și pe ea, nu-mi cere, dar îi dau eu. Am crescut-o 
de la două luni, ne avem doar unul pe altul. Când 
a fost ultima dată la mine, mi-a adus și un cățel. 
L-a adus de la București, iar în chirie nu o lasă cu 
el. A vrut să-l ducă la adăpost, la Tomești, dar era 
prea frumos să-l lăsăm acolo. Tot ea mi-a adus și 
două pisici, nu prind șoareci, dar le țin așa, de fru-
musețe, mă mai iau cu ele”, i-am făcut și acte pe 
casă. Ei îi las tot ce am” a povestit Gheorghe Mar-
dare, bătrânul din Podu Iloaiei care și-a crescut 
singur strănepoata.  

Codruța ȘOROAGĂ

Tata Gheorghe, bătrânul de la Podu Iloaiei care 
și-a crescut singur strănepoata, de când era un 
bebeluș, nu-și mai încape în piele de bucurie. 
Gabriela este majoră, a luat BAC-ul și s-a 
angajat: „Eu i-am zis să facă și facultate”
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 Răsturnare de situație în cazul lui 
Ionuț Tiron, tânărul în vârstă de 31 de 
ani, care s-a sinucis luni, 2 
septembrie, seara, în curtea casei 
din zona Bucium. Acesta era 
despărțit de aproximativ un an de 
zile de mama copilului său, iar de 
ceva timp avea o altă relație 

 
După ce femeia cu care era în relație ar fi 

decis ca cei doi să o ia pe drumuri diferite, tânărul 
a decis să își pună capăt zilelor. Familia bărbatului 
este devastată de ceea ce s-a întâmplat.  

Răsturnare de situație în cazul lui 
Ionuț, tânărul în vârstă de 31 de ani, 
care s-a sinucis în curtea casei 
părinților din zona Bucium 
Au ieșit la iveală detalii șocante în ceea ce pri-

vește cazul lui Ionuț Tiron, tânărul în vârstă de 31 
de ani, care s-a sinucis în data de 2 septembrie 
2024, în curtea casei în care locuia, din zona Bu-
cium. Acesta era despărțit de mama copilului său, 
de aproximativ un an, iar de ceva timp se afla în 
altă relație cu un medic stomatolog din Iași. Cei 
doi nu erau căsătoriți. După ce s-a încheiat și 
această relație, ar fi decis să recurgă la acest gest 
neașteptat. Conform spuselor apropiaților, era la 
pământ din cauza mai multor probleme.  

„A fost în toate facultățile mintale, a luat o de-
cizie din cauza mai multor probleme cu mama co-

pilului, poate și cu cea cu care a fost și din cauza 
mașinii, permisul, mai multe adunate. Eu am vor-
bit cu el în ziua în care s-a spânzurat”, spune un 
apropiat.  

Reporterii BZI au luat legătura cu O. I., femeia 
cu care Ionuț Tiron are un copil în vârstă de patru 
ani. Aceasta este într-o stare de șoc și susține că 
nu s-ar fi așteptat niciodată la așa ceva. Cei doi 
erau despărțiți de aproximativ un an și știa faptul 
că tatăl copilului ei se afla într-o relație.  

„Apropiații nu știu ce a fost în familia noastră 
și în casa noastră. Eu sunt într-un șoc, nu pot să 
îmi revin, abia mă țin pe picioare. Ionuț al meu nu 
era în stare să facă așa ceva, exclus, el nu bea, nu 
se droga, am rămas șocată. Când am fost sunată 
și am auzit, nu știam cum să reacționez, am cre-
zut că îmi face cineva o glumă. Noi stăm separat 
de mult timp, de un an. Eu, cum îl cunosc pe Ionuț, 
nu îl cunoaște nimeni. Cât am trăit cu el nu mi-a 
spus așa ceva, absolut niciodată. Știu că vorbea 
cu cineva, era într-o relație, dar drept să vă spun, 
prea mult nu m-am implicat, pentru că el a luat 
această decizie. Noi eram despărțiți de aproape 
un an, nu eram căsătoriți cu acte”, spune O. I., 
mama copilului lui Ionuț Tiron.  

Mama copilului lui Ionuț Tiron:  
„El a fost jumătatea vieții mele,  
el a fost bărbatul pe care l-am iubit  
cel mai mult în viața asta” 
O.I. susține că îl iubea mult pe fostul ei parte-

ner și a sperat până în ultima clipă că se va în-

toarce înapoi la ea pentru a forma o familie com-
pletă. Bărbatul își putea vedea copilul la orice oră 
din zi. „El și-a ales viața, dar eu am luptat și am 
sperat pentru el că se va întoarce înapoi la familia 
lui. Din punctul meu de vedere, eu țin să cred că 
Ionuț nu ar fi făcut asta pentru nicio femeie, nu 
știu ce a fost, doar el știe ce l-a întunecat. Nu mai 
pot, nu știu ce să mai fac, nu știu pe ce drum să 
mă mai duc, mi-a rămas copilașul fără tată, nu 
mai pot. Acceptam orice din partea lui, numai 
asta nu. Lumea vorbește aiurea fără să mă cu-
noască, Ionuț își vedea copilul când voia. Mama 
lui mă suna de atâtea ori să ne întâlnim, luam bă-
iatul, ne întâlneam, eu nu mi-am dorit ca al meu 
copil să crească fără tată. Eu i-am spus și lui că 
nu pot să trăiesc fără el, el a fost jumătatea vieții 
mele, el a fost bărbatul pe care l-am iubit cel mai 
mult în viața asta și am vrut ca băiatul nostru să 
crească ca toți copiii, într-o familie. Ultima dată, 
am vorbit cu el chiar în urmă cu câteva zile, el, 
dacă era să dea semne, aș fi aplanat situația alt-
fel. Pentru mine era o fericire ca el să își vadă co-
pilul, pentru că îl vedeam și eu, era un bine pentru 
copil”, adaugă O. I., mama copilului lui Ionuț Tiron.  

Răsturnare de situație în cazul lui Ionuț Tiron, 
tânărul care s-a sinucis în curtea casei sale, din 
zona Bucium. Mama copilului său este într-o stare 
de șoc din momentul în care a aflat tragica veste. 
Trupul neînsuflețit al bărbatului este depus la ca-
pela Bisericii Socola Mică. Acesta va fi înmormân-
tat astăzi, 5 septembrie 2024.  

Ștefana ȘOVEA

Răsturnare de situație în cazul lui Ionuț, 
tânărul care s-a sinucis în curtea casei din 
Bucium! Mama copilului său rupe tăcerea 
după aflarea veștii cutremurătoare
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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PIERDERI 

Pierdut carnet de student pe 
numele CURCUDEL RADU - 
FLORIN , emis de Universitatea 

Alexandru Ioan Cuza” din Iași, 
Facultatea de Economie și 
Administrarea Afacerilor. Se 
declară nul.
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ANUNŢ 
Compania de Transport Public Iaşi, cu sediul în str. Silvestru, nr. 5, 

telefon 0232.267.772, interior 151, e-mail: achizitii@sctpiasi.ro, cod fiscal 
32175213, organizează licitaţie publică deschisă cu strigare pentru valo-
rificarea unor bunuri ca deşeuri nedezmembrate, rezultate din casarea 
mijloacelor fixe ce aparţin C.T.P. Iaşi.  

Licitaţia va avea loc în data de 17.09.2024, ora 12.00, la sediul Com-
paniei de Transport Public Iaşi,str. Silvestru nr. 5.  

Data limita pentru depunerea documentelor 17.09.2024, ora 10.00, la 
Registratura Companiei de Transport Public Iaşi, str. Silvestru, nr. 5.  

Relatii suplimentare privind modul de desfasurare a licitaţiei se pot 
obţine de la Serviciul Achizitii, telefon 0232/ 267.772, interior 151. 

Documentatia de licitatie se poate procura de pe site-ul Companiei 
de Transport Public Iasi: www.sctpiasi.ro. 

OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician întreținere în 
cadrul Abatorului de păsari din Podu-Iloaiei, 
Județul Iași. Pentru mai multe detalii, va rugăm sa 
ne contactați la numărul de telefon: 0232.222.111

ANUNT  
COMPANIA DE TRANSPORT PUBLIC Iaşi organizează selecție în 

vederea ocupării posturilor vacante de vatmani și şoferi autobuz. 
CONDIŢII DE PARTICIPARE: 

- absolvenţi de şcoală profesională sau 8 clase şi curs 
calificare;   

- permis de conducere  cat.Tv pentru vatmani și per-
mis de conducere  cat.D şi atestat profesional transport 
persoane pentru șoferii de autobuz; 

-apt medical şi psihologic. 
Procedura de evaluare cuprinde trei etape :  
etapa I – selecţia dosarelor înregistrate până în data de 

9 septembrie 2024, orele 09.00, la Registratura CTP din str. 
Silvestru nr.5; 

etapa a II a – testarea profesională prin completare che-
stionare de cunoştinţe de legislaţie rutieră şi de exploatare 
mijloc transport – probe eliminatorii, la data de 10 septem-
brie 2024, orele 09.00.   

etapa a III a – interviul pentru candidaţii admişi după pri-
mele două etape . 

Oferim : 
Motivare financiară pentru activitate în trafic aglomerat 

sau muncă suplimentară, inclusiv tichete masă; 
Stabilitatea locului de muncă; 
Sprijin în diverse situații sau evenimente de viață; 
Posibilitatea dezvoltării profesionale; 
Planificarea anuală a vacanțelor.   
Criteriile de selecţie sunt:  
Cunoştinţe specifice activităţii; 
Abilităţi de organizare şi planificare a activităţii personale; 
Identificarea soluţiilor optime, adaptabilitate, flexibilitate; 
Echilibru psihic şi emoţional; 
Punctualitate, disponibilitate, politeţe, spirit de ordine şi 

disciplină;  
Alte aptitudini: comunicativitate, îndemînare, operativi-

tate; 
Motivaţia candidatului. 
Dosarul de înscriere la selecţie va conţine: cerere de par-

ticipare la selecţie, CV, recomandări, cazier rutier (ultimii 5 ani), 
cazier judiciar, precum şi xerocopii după: cartea de identitate, 
certificat de naştere, diploma de studii, certificat de calificare, 
permis de conducere cat.Tv/D și atestat profesional transport 
persoane. 

DIRECTOR GENERAL, ing. Cristian STOICA 
SEF SERVICIU MRU, ing. Adrian MIHAI
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 Două echipe din Iași vor fi 
prezente la cupele 
europene de minifotbal din 
acest an. Champions 
League se va desfășura în 
Varșovia, Polonia, iar Euro 
Cup, la Nisipurile de Aur, 
Bulgaria 

 
Cele două echipe din Iași au reu-

șit o performanță excelentă în acest 
an și vor putea face o figură fru-
moasă și în Europa. În perioada 5-8 
septembrie, Belfoot (vicecampioana 
națională) va participa la Champions 
League în Varșovia, Polonia, iar Li-
berto, în perioada 18-22 septembrie, 
la Euro Cup, la Nisipurile de Aur, Bul-
garia. 

Două echipe  
de minifotbal din Iași vor 
juca în cupele europene 
Belfoot și-a aflat deja adversa-

rele din grupa B, acestea fiind: FC 
Villa Mark Sofia (Bulgaria), Firma ZK 
Grzybowice Zabrze (Polonia) și Ma-
huna FC Athens (Grecia). Cele două 
echipe sunt cele mai bune formații 
din Iași în acest an. 

„Ne-am pregătit cu pași repezi 
de Champions League, care are loc 
la Varșovia, în Polonia, în perioada 5-
8 septembrie, competiție la care 
vom reprezenta România alături de 
campioana Nova Vita Târgu Mureș și 
sper să o facem cu succes, așa cum 
am reprezentat și Iașul la competi-
țiile naționale”, a declarat antrenorul 

Belfoot, Ionuț Știrbets. 
Liberto este deținătoarea Cupei 

României după ce a învins-o în finala 
de la Piatra Neamț pe Red Fighters 
Arad cu scorul de 1-0. Astfel, și-au 
asigurat locul în Euro Cup. 

„Echipa Liberto Iași a realizat în 
acest an o performanță remarcabilă, 
câștigând Cupa României la minifot-
bal și aducând acest prestigios tro-
feu în orașul nostru. Această 
realizare nu doar că ne mândrește 
pe noi, dar pavează și calea pentru 
participarea noastră la EURO Cup în 
2024, ce va avea loc în Bulgaria, în 
perioada 18-22 septembrie 2024. Ur-
mează marea provocare în parcursul 
nostru european, unde suntem de-
terminați să facem față atât presiu-
nii competiției, cât și să aducem 
rezultate de care să fim mândri, în 
special, pentru toți cei care ne sus-
țin. Cu sprijinul fanilor noștri și cu 
determinare, ne propunem să repre-
zentăm cu onoare orașul Iași pe 
scena internațională și să demon-
străm valoarea echipei noastre. Fie-
care meci va fi o ocazie de a arăta 
abilitățile noastre și de a ne întări le-
gătura cu comunitatea”, spune 
Tudor Panainte, antrenorul Liberto. 

Performanța echipelor nu  
a fost trecută cu vederea 
Belfoot și Liberto vor reprezenta 

tricolorul în competițiile internațio-
nale. Oficialii au transmis cuvinte cu 
privire la performanța lor și se aș-
teaptă la rezultate de excepție. Su-
perliga de minifotbal a adunat anul 

acesta cele mai bune echipe din Ro-
mânia. „Le felicităm pe Belfoot și Li-
berto pentru ceea ce au realizat în 
această vară și sperăm să facă o fi-
gură frumoasă în Champions Lea-
gue, respectiv, EURO Cup, să ne 
reprezinte cu succes, așa cum s-a 

întâmplat și la competițiile națio-
nale. Mult succes, Belfoot și Liberto, 
în întrecerile continentale, dar și ofi-
cialilor AJM Iași, prezenți la Campio-
natul Național de Old Boys”, a 
transmis Dan Ștefan Cojocaru, vice-
președinte Federația Română de Mi-
nifotbal. România este campioana 
mondială și vicecampioană euro-
peană la minifotbal.  

„Liberto și Belfoot au obținut în 
această vară rezultate de excepție la 
întrecerile organizate de către Fede-
rația Română de Minifotbal, aducând 
la Iași două trofee prețioase, aurul în 
Cupa României și titlul de vicecam-
pioană națională. Le dorim mult suc-
ces în competițiile europene”, a 
precizat Paul Costaș, președintele 
Diviziei Galactice de Bahlui. 

Cele două echipe de minifotbal, 
din Iași, vor avea luna septembrie 
plină, urmând să participe în cupele 
europene. 

Petronel ȘTEFAN
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Două echipe de minifotbal din Iași vor 
participa în cupele europene! Belfoot va juca 
în Champions League, iar Liberto, în Euro Cup



EXPRES joi, 05 septembrie 20

Asistentul coordonator  
di la UPU faci legea în parcare  

Babele bârfitoari vă povestesc ce se mai în-
tâmplă pi la UPU di la Spiridon. Pi timp di noapte, 
asistentul coordonator faci legea în parcare, iar 
apropiații săi parchează fix unde li taie capul.  Cel 
puțin, asta s-a întâmplat marți noaptea, când tăți 

paznicii au primit directivă să lase pi un omuleț 
să parcheze între ambulanțe. Unul din paznici, 
mai tari în gură, a avut ceva de comentat. Atunci, 
colegul lui i-a dat imediat replica, explicându-i că 
dacă îl ia cineva la întrebări, să-l ducă de mânuță, 
fix la asistent, și atunci, o să-i treacă de toate. 
Ce să mai zică babele, atitudinea asta de stăpân 
pe moșie nu prea îi faci cinste domnului asistent, 
dar atâta timp cât i se cântă în strună, faci și el 
cât îl duci capul. 

Fericitul și-a lungit sutana până la 
București pentru ca doamna să fie  
pe listele pedeseului la deputați 
Iaca, continuă babele rubricuța de azi cu o 

combinație din aia periculoasă cu popi și pulitică. 
Este o domniță prin Târg, pe nume Rocsănutza 
Nescula. Pedesistă de profesie și nepastă de 
popă, Rocsănuța stă cu sufletul la gură astăzi, să 
afle dacă va fi deputăreasă. Cei de prin Pedeseu, 
de la Iași, nu o susțin, dar, cică, un fericit sau 

preafericit, n-au înțeles babele exact, a tras sfori 
pe la București pentru ca preoteasa să fie pe 
lista bună și să dea Dumnezeu să fie depută-
reasă. Bre, nu știu cum să spună babele, dar e 
cam scârbos ce se întâmplă. Dacă fericiții încă 
fac legea, este greșit totul... 

Astea, da, cursuri interesante.  
Proful i-a învățat pe studenți  
cum să se șteargă cu hârtia igienică 
La final de rubrică, babele vă mai spun câ-

teva vorbe despre profu Ardei Durbavă de la Pi-
sologie. În edițiile trecute, babele vă spuneau că 
profu ăsta îi făcea proști pe elevi și alte cele. 
Iaca, asta e nimic pe lângă ce a făcut la un curs. 
Dumnealui a considerat necesar să le explice 
studenților cum se folosește hârtia igienică, din 
ce parte până în ce parte trebuie să se șteargă 
la fund sau la nas și alte bazaconii. Babele au mai 
zis că asemenea specimene nu au ce căuta la ca-
tedră, dar, na, nu le-a crezut nimeni...

Bursa bârfelor

De șase ani, o comunitate 
întreagă așteaptă o 
minune, după ce un 
adolescent a dispărut la 
scăldat. Ștefan, puștiul 
dispărut în apele Prutului 
Grozești, nu a mai ieșit la 
suprafață. Deși șansele ca 
el să fie în viață sunt 
aproape inexistente, pe 
site-ul Poliției Române, 
fotografia adolescentului 
apare la rubrica  
de persoane dispărute 

 
Ștefan Nedelcu Anghelache era 

născut pe data de 29 martie 2001. 
Era un copil ca oricare altul, iar în 
vara anului 2018, a mers la scăldat, 
la Prut, lângă casă, la Grozești. A 
sărit în apă, dar nu a mai ieșit la su-
prafață. De șase ani, localnicii din 
Grozești speră într-o minune, dar 
șansele ca adolescentul să fie în 
viață sunt inexistente. Pe site-ul Po-
liției Române, fotografia tânărului 
apare la rubrica de persoane dispă-
rute. „În timp ce se afla pe malul râu-
lui Prut, în dreptul localității Grozești, 
la data de 07.07.2018, a căzut în apă 
și nu a mai ieșit la suprafață. Sem-
nalmente: 1,65 metri înălțime; greu-

tate, aproximativ, 60 kg; ochi căprui, 
păr șaten, fața ovală, constituție at-
letică. Semne particulare: la nivelul 
ochiului stâng. La momentul plecă-
rii, era îmbrăcat doar cu o pereche 
de pantaloni scurți”, se arată pe site-
ul Poliției Române. 

Ștefan, puștiul dispărut  
în apele Prutului Grozești,  
ar fi împlinit 23 de ani 
Reporterii BZI au mers la Gro-

zești pentru a afla ce cred localnicii 
despre dispariția adolescentului. 
Toți spun că Prutul cere suflete tri-

but, în fiecare an. Chiar în urmă cu 
câteva luni, un adolescent a murit 
înecat în locul în care, în urmă cu 
câțiva ani, un alt puști își găsise 
sfârșitul. Localnicii spun că acesta 
s-a înecat și a fost dus de ape. „Cu 
apa nu te joci. Prutul nu este foarte 
adânc la noi, aici, dar sunt curenți. 
Dacă e un copil, îl trage la fund și îl 
duce. Nu mai iese la suprafață. Bă-
iatul ăsta, îmi aduc aminte că a fost 
căutat, nu mai știu, cred că mai 
multe zile au fost pompierii la apă, 
dar nu l-au mai găsit. Nu mai are ce 
găsi... Cine știe pe unde a ajuns. Am 

mai auzit că au mai fost persoane 
găsite după câteva luni, prinse prin 
crengi, pe la mal, dar băiatul ăsta de 
șase ani, nu mai este nimic din el...”, 
a spus un localnic. 

S-au făcut slujbe pentru  
ca tânărul să fie găsit 
Oamenii din Grozești spun că s-

au făcut și slujbe pentru găsirea 
puștiului, dar totul a fost în zadar. 
„Eu nu cred că este an să nu moară 
cineva înecat în Prut. Este periculos, 
sunt curenți puternici. Trebuie să știi 
să înoți bine ca să intri în apă. Copiii, 
săracii, nu țin seamă de pericol și 
sar în apă. Băiatul ăsta a murit, de 
atunci, este oale și ulcele... Nu mai 
ai ce găsi. Păcat... o secundă de ne-
atenție și gata. Știu că s-au făcut și 
slujbe, la un moment dat, dar de-
geaba”, a spus un alt localnic. În fie-
care vară, la Iași, tragediile se țin 
lanț. Din păcate, multe persoane se 
aventurează în apele râurilor sau ale 
lacurilor și nu mai ies de acolo vii. În 
luna iulie a acestui an, un alt adoles-
cent s-a înecat în Prut, la Gorban. 
Ștefan, puștiul dispărut în apele Pru-
tului Grozești, este de negăsit de 
șase ani și, cel mai probabil, nu va 
mai ieși niciodată de sub ape. 

Dragoș SAVIN

El este Ștefan, puștiul dispărut în apele Prutului, 
la Grozești. De 6 ani, nu a mai ieșit la suprafață. 
Speranța încă nu a dispărut: Poliția încă îl caută


